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Beste geïnteresseerde, 
 
Betreft: Voortgang Zonnepark Kijfhoek 
 
Het is inmiddels even geleden dat u van ons gehoord hebt. Graag geven wij u een update over de 
voortgang van Zonnepark Kijfhoek. Helaas moeten we u ook melden dat onze plannen vertraging 
hebben opgelopen. Dit komt doordat er binnen de gemeente Zwijndrecht verschil van inzicht is 
ontstaan over de bestemming van het terrein waar nu het zonnepark is gepland. 
 
De provincie Zuid-Holland heeft onlangs de RES-gebieden vastgelegd in haar omgevingsbeleid 
Energie. Dit betekent dat het zonnepark binnen haar visie past en het geeft de gemeente Zwijndrecht 
de ruimte om in te stemmen met het plan. Inmiddels hebben we de laatste aanpassingen 
doorgevoerd en wordt het ontwerp afgestemd met de Veiligheidsregio, ProRail, het Waterschap en 
de Milieuverenigingen. De laatste puntjes worden op de i gezet. 
 
Tijdens het traject is het definitieve conceptontwerp positief ontvangen door de betrokkenen, 
waaronder de gemeente. Echter, doordat binnen de gemeente discussie is ontstaan over enkele 
delen van het ontwerp, is er vanuit het College van B&W geen voldoende steun meer. Het College 
heeft besloten om een nieuw onderzoek te doen naar de economische ontwikkeling voor dit gebied. 
Het onderzoek moet uitwijzen of er, naast een natuur-inclusief zonnepark, bijvoorbeeld een 
bedrijventerrein ontwikkeld kan worden. Om voortgang in het traject te houden, zijn we het gesprek 
aangegaan met de gemeente en hebben we diverse oplossingen aangedragen. 
 
We verwachten dat de gemeente zo snel mogelijk duidelijk maakt of de economische ontwikkeling 
waar de gemeente in dit specifieke gebied voor staat, haalbaar is, in combinatie met het zonnepark. 
Zodra dit duidelijk is, organiseren we de 4e bijeenkomst. De Natuur en Milieufederatie Zuid-Holland 
heeft de gemeente Zwijndrecht in een brief laten weten zich grote zorgen te maken over de verdere 
ontwikkeling van het zonnepark.  
Deze brief is ook gedeeld met de media en treft u in de bijlage aan. 
We zouden het enorm betreuren als blijkt dat de tijd en aandacht die we met elkaar in het ontwerp 
van het zonnepark gestoken hebben, uiteindelijk voor niets blijkt te zijn. Zeker nu de klimaatopgave 
groter wordt en een maatschappelijk gedragen plan daar een positieve bijdrage aan kan leveren. 
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Geachte leden van de Raad en het College, 
 
We maken ons grote zorgen over de laatste ontwikkelingen rond het natuur inclusieve Zonnepark 
Kijfhoek. Ruim drie maanden ligt dit project stil door onvoorspelbaar handelen van de gemeente 
Zwijndrecht. Nu dreigt dit project ernstige vertraging op te lopen of zelfs afgeblazen te worden.  
Het zonnepark wordt ontwikkeld door Eneco, Solarfields en de coöperatie Drechtse Energie. Vanuit onze 
rol als procespartner wil de Natuur en Milieufederatie Zuid-Holland -nauw betrokken bij de planvorming 
en de participatie van dit project - de gemeente aanspreken op de verstorende rol die zij nu speelt.  
 
Op basis van de afspraken binnen de RES 1.0 en de vaststelling door de gemeenteraad van Zwijndrecht 
is een afwegingskader opgesteld en vastgesteld. Hierna werden in januari 2022 partijen opgeroepen om 
met ideeën te komen voor deze locatie. Wij hebben hiervoor gezamenlijk een plan ingediend met een 
participatie bijlage. Daarna zijn er diverse gesprekken geweest met uw ambtenaren. Uiteindelijk heeft 
de gemeente de initiatiefnemers en ons als procespartner gevraagd om met voorstellen te komen en 
deze te voorzien van draagvlak uit de omgeving. Daar is vanaf maart 2022 heel hard aan gewerkt, 
waarbij wij ook een landschapsarchitect hebben ingehuurd om de wensen vanuit de omgeving zoveel 
mogelijk in de planvorming te verwerken.  
 
Maar nu ligt deze mooie gebiedsontwikkeling sinds oktober 2022 stil. Dit komt omdat de gemeente 
Zwijndrecht eenzijdig besloot om opnieuw onderzoek te gaan doen naar een economische ontwikkeling 
voor dit gebied, en dat zonder dit besluit duidelijk te communiceren naar de omgeving en 
participerende partijen. Het onderzoek zou moeten uitwijzen of er, in plaats van een natuur-inclusief 
zonnepark, toch nog een bedrijventerrein ontwikkeld kan worden. Maar dit onderzoek had eigenlijk vier 
jaar eerder moeten plaatsvinden, in ieder geval vóór de besluitvorming over de RES 1.0 en het traject 
waarbij de gemeente Zwijndrecht ons heeft betrokken.  
 
Daarbij past de huidige uitwerking van dit natuur inclusieve zonnepark geheel in het vastgestelde 
ruimtelijk beleid van zowel Rijk, provincie als uw gemeente. Een andere inrichting van dit gebied 
betekent een afwijking van de overeengekomen en vastgestelde kaders voor het omgevingsbeleid voor 
het gebied Kijfhoek en zal daardoor weinig tot geen kans maken. 
 
Onze werkwijze is een prachtig voorbeeld van participatie met stakeholders, zoals ook de nieuwe 
Omgevingswet beoogt. Samen met de gemeente zijn in 2022 verschillende bewonersbijeenkomsten 
georganiseerd om alle partijen mee te nemen. Onderdeel van het ontwerpproces waren de 
keukentafelgesprekken met de bewoners en grondeigenaren.  
 



 

De uitkomst van die gesprekken heeft ertoe geleid dat er nu sprake is van een grote consensus over de 
multifunctionele inrichting van het gebied.  
 
Dus dat de gemeente het proces nu zonder enige toelichting naar de buitenwereld opschort, is 
onbegrijpelijk en onacceptabel. Op zijn minst stellen wij vast dat de gemeente onzorgvuldig handelt. 
Niet alleen richting de projectpartners, maar ook richting de eigen inwoners. Alle informatieavonden en 
het samen met hen maken van een gedragen plan voor het natuur inclusieve zonnepark hebben bij de 
bewoners verwachtingen gewekt. Door die radiostilte weten de bewoners rond Kijfhoek niet eens wat 
er speelt en krijgen wij vragen over het vervolg. Omdat wij juist transparant en vertrouwensvol met de 
omgeving willen omgaan, willen we ook dat de bewoners spoedig op de hoogte worden gebracht over 
de stand van zaken en het gemeentelijk onderzoek. Wij willen wel vertrouwensvol en transparant met 
de omgeving omgaan. 
 
Wij zijn echter heel bang dat die boodschap verkeerd zal vallen, omdat de gemeente zich niet aan haar 
afspraken houdt. En dat deze burgers door de handelswijze van de gemeente Zwijndrecht het 
vertrouwen in hun gemeentelijke overheid verliezen, waarbij we de kans dat alle bewoners opnieuw 
aan zo’n proces willen meedoen, zeer klein achten. Dat kan ook doorwerken bij andere gemeentelijke 
projecten en zal het imago van de gemeente ernstig schaden. 
 
Daarbij dreigt deze vertraging door de gemeente Zwijndrecht uiteraard ook grote (financiële) 
consequenties te veroorzaken voor het verdere traject van een natuurinclusief zonnepark, zoals de 
aanvraag van de SDE+ subsidie, het aanvragen van de omgevingsvergunning en de verdere 
besluitvorming. Als er eind maart geen duidelijkheid is, moet het project mogelijk met een jaar worden 
uitgesteld, of zelfs helemaal afgeblazen. Dat is een luxe die we ons niet kunnen veroorloven, gezien de 
klimaatcrisis die zich steeds ernstiger manifesteert en de energiecrisis die ook veel burgers hard treft.  
 
Ik vraag u daarom nadrukkelijk juist te koesteren wat er tot nu toe is bereikt en te voorkomen dat dit 
mooie en breed gedragen project een vroege dood sterft. Daarom wil ik graag op zeer korte termijn in 
gesprek met u als college en ook met de Raad om tot een oplossing te komen voor deze ongewenste 
politiek bestuurlijke ontwikkeling en het project natuurinclusief zonnepark Kijfhoek weer snel op de rails 
te zetten. Zodat we snel verder kunnen en samen met de gemeente Zwijndrecht een bijdrage kunnen 
leveren aan de energietransitie en de klimaatdoelen van de regio Drechtsteden. Wij en de burgers van 
Zwijndrecht rekenen op uw medewerking.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
A.P. Ouwehand,  
Directeur 
 
 
CC. 
Provincie Zuid Holland, gedeputeerde B.K. Potjer, Postbus 90602, 2509 LP Den Haag 
Provincie Zuid Holland, gedeputeerde A.L. Koning, Postbus 90602, 2509 LP Den Haag 
Raadsgriffie gemeente Zwijndrecht, Postbus 15, 3330 AA Zwijndrecht 


	2022-02-14 Update zonnepark Kijfhoek
	2022-02-14 Update zonnepark Kijfhoek

